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Su nimi sai paganate seas kuulsaks su ilu

pärast, sest see oli täiuslik kaunistuste

tõttu, mis ma olin sulle ümber

pannud, ütleb Issand Jumal. Hs 16:14
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„Saage täiesti kaineks ja ärge tehke pattu!” (1Kr 15:34)

Täiesti kaineks! Kui palju on masendunud ja lõtvu inimesi

meie keskel! Nad tahavad, kuid ometi ei taha. Nad keelduvad

patu ahvatlustest; kuid samas nad sirutavad selle järgi oma

käe. Nad palvetavad suuga, kuid neavad oma südames. Nad

annavad tõotusi mingil pühal hetkel, kuid argipäeva halluses

nad rikuvad neid.

Nad ei ole kunagi rõõmsad ega ka lõpuni lootusetud. Nad on

hoolimatud teiste pääste suhtes – ega hooli eriti ka enda omast.

Nad ei põle millegi jaoks. Nad kunagi ei rõõmusta teiste rõõ-

must. Nende karikas pole kunagi ülevoolav. Samas nad eriti ei

kurvasta selle pärast, et nende elu möödub tühjana ja
tähenduseta.

Kuule Issanda sõna:

Saa täiesti kaineks. Eraldu endisest elust! Isegi elu täis

valusid on väärtuslikum kui tühi elu. Jumal tehku sind õigel
viisil lootusetuks, et saaksid tõeliselt rõõmsaks. Asetu Jeesuse

Kristuse risti juurde: sest seal peab suhtuma kõigesse õigel
viisil, seal muutub kõik pühaks tõsiduseks.

Fredrik Wisløff
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Parandage meelt, sest taevariik on lähedal.

Jeesus tuleb varsti.
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Johannese Ilmutuse raa-

matu neljas peatükk on väga
tähtis, sest selles on kirjelda-
tud universumi troonisaali.

Mida nägi Johannes esmalt?

Trooni. Kui küsiksin, mitu

korda esineb sõna troon selles

peatükis – kus on ainult 11

salmi – siis võib-olla üllatud,
et seda sõna esineb 14 korda.

Selle peatüki teemaks on

troon, millelt valitsetakse uni-

versumi. Kõike universumis

valitseb täielikult see Üks,
kes istub troonil. See peatükk
näitab Jumala loomuse nelja

külge.

Esiteks on ta püha. See on

kõige tähtsam ilmutus

Jumalast, mis on pühakirjas.
Sõna püha on ainus sõna,

mida on mainitud koos

Jumala nimega kolmekordselt

kahel puhul: ühel korral

Jesajas, teine kord selles pea-
tükis: "Püha, püha, püha on

Issand Kõigeväeline." Kardan,
et enamikes tänapäeva lääne

kristlikes kogudustes on väga
vähe arusaamist või huvi

pühaduse vastu.

Teine ilmutus: Jumal on

kõikvõimas.

Kolmas: Jumal on igavene.
Ta oli, on ja tuleb.

Neljas ilmutus: Ta on Looja.
Ta lõi kõik asjad. Kui oled

üksi, võta aega ja mõtiskle

nende nelja Jumala olemus-

liku ilmutuse üle: püha, kõik-

võimas, igavene, Looja. Kui

Kuidas minna lõpuaegadele vastu

ilma hirmuta – II
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sul tekib selge arusaam

Jumalast, siis vaatad igapäeva
probleemidele teise pilguga.
Kuid ilma selle arusaamata,
tahan teid hoiatada, seisab

enamik teist silmitsi

olukordade, pingete ja
ohtudega, millega te pole val-

mis tegelema.

Nüüd läheme edasi 5. pea-
tüki juurde, kus esitatakse

rullraamatut, mis on tegeli-
kult Ilmutuse raamat. Nagu
teate, oli see kinni pandud 7

pitseriga. Tol ajal ei olnud

trükitud raamatuid, vaid olid

pikad paberi- või pärgamendi-
ribad, mis olid rulli keeratud.

Iga raamat oli algselt üks rull-

raamat. See peatükk algab
väga tugeva ingli valju hüü-

dega. Ta ütleb: "Kes on väärt

avama seda raamatut ja lahti

tegema selle seitset pitserit ?"

Mitte keegi polnud taevas

selleks väärt. Teen sama,
mida Johanneski: ma nutan.

Kedagi ei leitud väärt olevat

avama rullraamatut. Usun, et

see rullraamat on Jumala

ajastute lõpu plaan. Üks
vanemaist ütles Johannesele:

"Ära nuta! Ennäe, lõvi Juuda

suguharust, tema on võitnud."

Tahan esile tuua, et kui

Jeesus sai juudiks, siis ei juh-
tunud see ainult 33 aastaks.

Siin on ta igavikus; Ta on

ikka veel Juuda lõvi. Juuda

on nimi, millest tuleb sõna

"juut"; see nimetus tuleneb

otse Juudast.

Mõtlen tihti sellele, et tae-

vas saab olema piinlik koht

antisemitistide jaoks. Kui

mõelda uue Jeruusalemma

peale, siis sellel on 12 aluskivi

ja 12 väravat, ja igaühe peal
juudi nimi. Mis veelgi enam –

nimi, mis on üle iga nime, see

on Yeshua. Nii et kui oled

juudi rahva vastu, kuidas

saaksid sa tunda end koduselt

uues Jeruusalemmas?

Niisiis öeldakse Johanne-

sele, et lõvi Juuda suguharust
on võitnud. Ta vaatas ringi ja
ma usun, et ta lootis näha

väga tugevat, metsikut ja
sõjakat lõvi. Aga mida ta

nägi? Talle, kes nägi välja
nagu tapetud.

Ma ei saa mööda sellest

ilmutusest. Jumala Poja tuge-
vus ei ole füüsiline, see on

murtud vaimus. See on elu

alandlikkuses. Kui soovite

Jumala väge, siis ärge ronige
ülespoole, vaid kummarduge
allapoole.
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Suur evangelist Moody
ütles kunagi: "Kui olin noor

kristlane, siis arvasin, et

Jumal hoiab oma ande riiu-

litel ja et parimad annid on

ülemistel riiulitel, nii arvasin,
et pean ülespoole sirutama.

Hiljem mõistsin, et parimad
annid olid alumistel riiulitel

ning pidin hoopis allapoole
kummarduma."

Soovin lugeda teile 1Kr

1:25. Paulus ütleb: "Jumala

narrus on inimestest targem
ja Jumala nõtrus inimestest

tugevam." Asjad, mis tundu-

vad rumalad tavamõtlemisele

ja asjad, mis tunduvad

nõrgad, on asjad, millesse

Jumal panustab oma tarkust

ja jõudu. Paulus rääkis kaht-

lemata ristist, kui ta rääkis

Jumala narrusest ja nõrku-

sest. Mis on nõrgem kui risti-

löödud inimene?

Mis oleks rumalam, kui

lasta oma Poeg risti lüüa

pilkava rahvahulga silma ees.

Ma ei tea, kas oled seda

kunagi märganud, kuid Jumal

ei ole seda muljet kunagi hil-

jem parandanud. Jeesus ei

ilmunud kunagi hiljem
elavana rahvale, v.a Jumala

valitud tunnistajatele.

Mis puudutab maailma, siis

viimasena nägid nad tema

surnukeha ristil. Jumal ei tei-

nud midagi, et seda muljet
muuta. Jumala nõrkus on

inimestest tugevam, Jumala

rumalus on inimestest tar-

gem.

2Tm 2:11-12 on tohutult

oluline õppetund kaasaegsele
kogudusele ja eriti selle

juhtidele. "Ustav on see sõna:

kui me oleme surnud koos

temaga, siis ka elame koos

temaga, kui me jääme püsima
vaevas, siis valitseme koos

kuningatena."
Mul on üks aastate tagune

jutluste sari, mille pealkiri on

"Tee üles on all". Mida kõrge-
male tahad minna, seda

madalamalt pead alustama.

Jeesus ütles, et igaüks, kes

ennast ise ülendab, alanda-

takse; ja igaüks, kes iseennast

alandab, ülendatakse. Filip-
lastele teises peatükis, pärast
seda kui räägitakse Jeesuse

mitte lihtsalt surmast, vaid

ristisurmast, kasutab Paulus

sõna seepärast. "Seepärast on

Jumal tõstnud ta kõrgemaks
kõrgest ja annetanud talle

selle nime, mis on üle iga
nime."
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Kas sa märkad sõna selle-

pärast? Miks Jeesus ülendati?

Mitte sellepärast, et ta oli

lemmikpoeg, vaid sellepärast,
et ta vastas tingimustele.
Tahan öelda teile kõigile,
Jumala lapsed, et kui tahate

saada ülendatud, siis tulge
alla. Mida madalamale sa

tuled, seda kõrgemale Jumal

sind tõstab.

Näen tänapäeva kirikus nii

tugevat eneseülendamist, nii

palju isiklikke ambitsioone.

Arvan juba mitu aastat, et

koguduse tõeline probleem
tänapäeval on teenimises ja
selle juhtide isiklikes

ambitsioonides. Mõtlesin, et

kuna ma ei ole leidnud kirja-
kohta selle kohta, siis ma ei

maini seda.

Siis näitas Jumal mulle, et

see oli Saatana enda, Luciferi

probleem. Ta tahtis olla

võrdne Jumalaga, ta ülendas

iseennast ning visati seetõttu

alla. Kallid vennad ja õed,
kõiki, kes tahavad ennast ise

ülendada, alandatakse lõpuks.
Nüüd jõuame ülistuse

kuvandi juurde, Ilmutuse 5:8:

"Kui ta oli võtnud raamatu,
siis need olevused ja need

kakskümmend neli vanemat

heitsid maha Talle ette, iga-
ühel oli käes kannel ja kuld-

kausid täis suitsutusrohte –
need on pühade palved."

Pidage meeles, pühad, et

kui te palvetate, siis teie pal-
ved lähevad üles Jumala ette

kui suitsutusrohi. "Ning nad

laulsid uut laulu: „Sina oled

väärt võtma raamatu ning
avama selle pitserid, sest sina

olid tapetud ning sina oled

ostnud Jumalale oma verega
inimesi kõigist suguharudest
ja keeltest ja rahvastest ja
paganahõimudest ning oled

nad teinud kuningriigiks ja
preestreiks meie Jumalale

ning nad hakkavad valitsema

kuningatena üle ilmamaa. ””
Ülistus algas täpselt nende

keskelt, kes olid vahetult

trooni ümber. Siis ta ütleb:

"Ja ma nägin ja kuulsin pal-
jude inglite häält trooni ja
olevuste ja vanemate ümber,

ning nende arv oli kümme

tuhat korda kümme tuhat ja
tuhat korda tuhat."

Kümme tuhat korda

kümme tuhat peaks olema

100 miljonit ja tuhat korda

tuhat on miljon. Nii ma ei tea,
kas isegi suudad ette kuju-
tada, kuidas oleks vaadata
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väljakule koos miljonite ing-
litega.

Ülistamine voolas välja
troonist inglite juurde. "Nad

hüüdsid valju häälega: „Tall,
kes on tapetud, on väärt

võtma väge ja rikkust ja tar-

kust ja võimu ja au ja kirkust

ja õnnistust!””

Lõpuks viimane osa

Ilmutuse 5:13: "Ja kõike loo-

dut taevas ja maa peal ja maa

all ja meres ning kõike, mis

on nendes, kuulsin ma hüüd-

vat: „Sellele, kes istub troonil,
ja Tallele – õnnistus ja au ja
kirkus ja võimus olgu igave-
sest ajast igavesti!””

Ülistus voolab välja trooni

juurest inglitele ja kogu loo-

dule universumis. Nad kõik

olid üheskoos ülistamas

Jumalat.

Ma lihtsalt küsin, kui pal-
jud teist teavad seda laulu,
mis algab sõnadega: 'Talle,
kes istub troonil ja Tallele...”

Ma ei suuda seda kunagi ilma

nutmata kuulata. Kui korra

alustad, siis on võimatu

lõpetada.
Siin on see troon. Meid viidi

Jeesuse kui kohtumõistja
pildi juurde ja esmalt avaldub

selles tema hoolitsus kogu-

duste eest. Nägime Jumala

trooniruumi ja ülistust. Kui

lähed tulevikule vastu seda

mõistmata, siis ma ei usu, et

suudad taluda seda, mis sind

ees ootab. Arvan, et meie

kohus on näha asju sellise

nurga alt.

Nüüd jõuame 6. peatükini
ja ma annan teile sellest

"Prince'i" versiooni. Te ei pea
seda uskuma, kuid mina

usun, et Jumal on teinud selle

minu jaoks elavaks. Kõige-
pealt on seal neli ratsanikku.

Ilm 6:1,2:
„...

kui Tall avas

esimese seitsmest pitserist ja
ma kuulsin üht neljast olevu-
sest otsekui kõuehäälega
hüüdvat: "Tule!””

Tahan rõhutada, et igaüks
neist ratsanikest saadeti tae-

vast. Nad ei ole selle tulemus,
mis juhtus maa peal. Sa

peaksid teadma, et Jumal

alustas sellega.

Salm 2: "Ma nägin: ennäe,

valge hobune, ning selle seljas
istujal oli käes amb ning talle

anti pärg..." See pärg oli nagu

võidupärg võistlustel – sama

nagu tänapäeva olümpiamän-
gude kuldmedal.

"... ja ta läks välja võitjana
võitmiseks." Palju sõltub
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sellest, kuidas sa näed seda

valget hobust. Isiklikult minu

jaoks on see nii elavaks saa-

nud, et valge hobune on Jee-

sus Kristus ratsutamas evan-

geeliumiga läbi kogu maa.

Annan teile kirjakohana
Psalmi 45 esimesed salmid,
mis ühtib sellega. Seda psalmi
nimetakse messiaanlikuks

psalmiks. Teisisõnu on see

ilmutus Messiast. Loeme esi-

mesed 5 salmi. Minu jaoks on

see kirjeldus sellest, kes

ratsutas valgel hobusel. Ta

läks välja võitjana võitmiseks,
olles võitmatu. Maa peal ei

olnud ühtegi väge, mis oleks

võinud teda peatada.

Psalm 45:2: "Häid sõnu

voolab mu südamest, kuninga
auks on mu laul. Mu keel on

nagu usina kirjutaja sulg."

Siis rääkides kuningaga:
"Sa oled kõige kaunim inim-
lastest, arm on valatud su

huultele, seepärast on Jumal

sind õnnistanud igavesti."
Pane tähele sõna seepärast.

Oli põhjus, miks Jumal Jee-

sust õnnistas – kuna arm oli

ta huultel. Kui tahad olla

õnnistatud, siis jälgi, et ka

sinu huultel oleks arm.

"Pane mõõk vööle, sa kan-

gelane, oma au ja oma hiil-

gus! Oma hiilguses tungi
edasi! Astu sõjavankrisse tõe

ja õiguse ning alandlikkuse

eest."

See ei ole tavaline inimesest

vallutaja, kuna need ei ole

märgitud tõe, õiguse ega

alandlikkusega. See on juma-
lik vallutaja. "Küll su parem
käsi sulle õpetab kardetavaid

tegusid! Su nooled on tera-

vad: rahvad langevad su alla,
nooled tungivad kuninga
vaenlaste südamesse."

Usun, et need on Püha

Vaimu tõetunnetuse nooled,
mis võivad läbistada inim-

südame ja panna neid lan-

gema tema ette. Nüüd tagasi
Ilmutuse kuuenda peatüki
juurde ja jõuame teise

hobuseni.

Salm 3: "Kui ta avas teise

pitseri, kuulsin ma teist ole-

vust hüüdvat: „Tule!””

Pane tähele, et ka see

hobune saadeti taevast. Seda

on väga tähtis mõista, muidu

tekib sul vale arusaam sellest,
mis maa peal toimub.

"Ja tuli välja teine, tuli-

punane hobune, ning selle sel-

jas istujale anti voli võtta ära

rahu ilmamaa pealt, et
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inimesed üksteist tapaksid,
ning talle anti suur mõõk."

Minu arvates on siin tege-
mist etnilise konfliktiga.
Miski lasti maa peale, mis

paneb ühe rahvuse inimesed

teisi ründama ja hävitama.

Seda võib näha tänapäeval
pea kogu maailmas: Lõuna-

Aafrikas, Põhja-Aafrikas, Iis-

raelis, Jugoslaavias, endises

Nõukogude Liidus.

Ennustan, et maa peale ei

jää lõpuks ühtki maad, mis

jääks sellest puutumata.
Palun, et mõtleksite, mis juh-
tuks, kui see punane hobune

hakkaks ratsutama läbi USA,
kus on nii palju erinevaid rah-

vusi. Oleme seda näinud min-

gil määral mustade ja valgete
vahelise konfliktina, kuid

usun, et tulemas on veelgi
enamat.

Tahan veelgi rõhutada, et

see hobune saadeti taevast,
see on osa kohtumõistmisest.

Pidage meeles, et Ilmutuse

raamat on osaliselt ilmutus

Jeesuse kohtumõistmisest.

Kolmas hobune, Ilm 6:5-6:

"Kui ta avas kolmanda

pitseri, kuulsin ma

kolmandat olevust hüüdvat:

„Tule!” Ja ma nägin, ennäe:

must hobune, ja selle seljas
istujal olid käes kaalud, ning
ma kuulsin otsekui häält

nelja olevuse keskelt hüüdvat:

„Mõõt nisu ühe teenari eest ja
kolm mõõtu otri ühe teenari

eest! Ja õlile ja veinile ära tee

kahju!””

Must hobune on minu jaoks
väga ilmne pilt puudujäägist
ja normeerimisest. Teenar oli

töömehe päevapalk. Seega
saab töömees sel ajal just nii

vähe raha, et ennast ära toita.

Ja siis öeldakse: "Õlile ja
veinile ära tee kahju!"

Isiklikult arvan nii, et õli ja
veini hoiti rikaste jaoks. Ning
kogu sellise puuduse keskel

oli neid, kes elasid luksusli-

kult. Põhimõtteliselt on maa-

ilmas praegu selline olukord:

vaesed jäävad vaesemaks, rik-

kad saavad rikkamaks. Ja kui

mõned imelised erandid välja
arvata, siis rikkad ei hooli

vaestest, need hoolivad üks-

nes iseendast. Nad on enese-

armastuse küüsis.

Jõuame neljanda hobuseni.

"Kui ta avas neljanda pitseri,
kuulsin ma neljanda olevuse

häält hüüdvat: "Tule!" Ja ma

nägin, ennäe: tuhkur hobune,
ja selle seljas istuja nimi oli
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Surm, ja temaga tuli kaasa

Surmavald ning neile anti

meelevald veerandi üle ilma-
maast - tappa mõõga ja nälja
ja surmaga ning ilmamaa

loomade läbi."

See on ilmne pilt näljast ja
laialdasest surmast. Siin

öeldakse, et see puudutab nel-

jandikku maad. Seal oli kaks

hobust. Esimese ratsaniku

nimi oli Surm, teise nimi Sur-

mavald. Surm nõuab endale

inimeste ihud, Surmavald aga

hinged.

Pange tähele, et neile

antakse meelevald. Kust see

meelevald tuli? Jumala käest,
trooni juurest. Kui mõtlen

nende nelja hobuse peale, siis

üks veendumus saab aina

tugevamaks mu sees. See on

sõnum Jumalarahvale.

Sõnum on järgmine: valge
hobune peab olema järgnevast
kolmest eespool. Peame

jõudma kohale evangeeliumi
halastusega enne, kui see

kohutav kohtumõistmine lan-

geb inimeste peale.

Usun, et meid Ruthiga
motiveerib kirg näha valget
hobust jõudmas sinna õigel
ajal. Meil on eesõigus olnud

ka seda mõnel juhul näha.

Olime Jugoslaavias enne, kui

seal algasid rahutused. Jõud-

sime mitmete inimesteni ja
mu tähtsamad raamatud on

tõlgitud serbia-horvaadi keel-

de ning on seal praegu saada-

val. Mul on hea meel, et me ei

jäänud sinna hiljaks.
Aastaid tagasi olime Mosk-

vas, kus korraldasime kon-

verentsi tuhandele koguduse-
juhile, kellega olime varem

kokku puutunud minu raadio-

saadete või tõlgitud raama-

tute kaudu. Konverentsi

lõpus ütles üks kogenud
usujuht, kes töötab Venemaal,
et ta on korraldanud palju

konverentse, kuid see on

parim, mida ta on korral-

danud.

Ta usub, et see toimus väga
olulisel hetkel, sest reisimise

hind on tõusmas ja inimestel

ei ole enam võimalik sõita nii

kaugele. Mõned neist olid tul-

nud kuus päeva rongiga, et

jõuda konverentsile. Pean

ütlema, et ei ole kusagil näi-

nud suuremat entusiasmi kui

neis noortes vene inimestes.

Derek Prince
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Kui me mõtleme ärka-

misele, on tavapäraselt üks

valedest uskumustest see, et

koguduse kasv ja tervis on

samaväärsed. Näiteks kui
inimene haigestub vähki,
järgneb sellele surm, või kui
inimene paisub ja muutub

kogukaks, siis saab temast

ülekaaluline.

Iga kirikkond võib kasvada

ülemõõduliseks, nii nagu

näiteks teevad seda megako-
gudused. Samuti võib raha

eest osta mida iganes. Kui sa

valdad turustamist ja sul on

piisavalt raha maksta, võid sa

palgata briljantseid esinejaid,
kes tõmbavad rahvahulga
kokku.

Võid kutsuda külla nime-

kaid ja kuulsaid megajutlusta-
jaid. Kutsud kohale populaar-
seid artiste laulma, ja rahvast

tuleb saal täis. Sa võid rajada
ka kristlikke golfiklubisid või

purjetamisseltse. Kui sa kirju-
tad ürituse nime ette „vaimu-
lik”, ei tee see sellest veel vai-

mulikku. Golfi võib mängida
nii kristlane kui uskmatu,
kuid ma ei usu, et see teeks

golfist vaimuliku golfi.
Rahvas nõuab gladiaato-

reid. Või nagu vanasti öeldi,

rahvas igatseb verd. Rahvas

vajab meelelahutust. Prog-
ramm tõmbab inimesi ligi
nagu kuivatuspaber. Kuid see,

et rahvas on kokku tulnud, ei

pea veel tähendama ärkamist.

Tuhanded inimesed võivad
tulla kirikusse kuulama min-

git eeskava või ka vaatama

vaimulikku maadlust või pok-
sivõitlust.

Rahvahulkade kogunemine
ei ole tunnuseks sellest, et

Püha Vaim tegutseb. Samasu-

gune oli see rahvahulk, kes

hüüdis Jeesusele palmipüha-
del hoosianna ja kes karjus
paasapühal: löö ta risti, löö ta

risti. „Seepeale lahkusid pal-
jud ta jüngritest tema juurest
ega käinud enam koos

temaga,” (Jh 6:66) on öeldud

pühakirjas.
Apostlid olid sageli hüljatud

ja nad aeti välja, kui nad kuu-

lutasid evangeeliumi. „Ja
terve linn hakkas mässama ja
nad sööstsid üksmeelselt teat-

risse, lohistades kaasa make-
doonlased Gaiuse ja Aristar-

hose, Pauluse matka-
kaaslased” (Ap 19:29). „Ühed
karjusid nüüd üht, teised

teist, sest rahvakogu oli sega-
duses, suurem hulk ei tead-

Ärkamise olemusest II
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nudki, misjaoks nad olid

kokku tulnud” (s 32).
Mulle meeldis, kui minu

kohta öeldi, et see kogu rahva

eksitaja on tulnud ka siia.

Sellest ma teadsin, et olen

õiges kohas õigel ajal ja et

Issand on minuga. Evangee-
liumikuulutajad olid ohus

saada süüdistatud ja seda

kõike ühe mehe, hõbesepp
Demeetriose tõttu, kes põh-
justas viha, kui tema äri eba-

jumalakujude müümisel lan-

gema hakkas. See põhjustas
nagu metsatulekahju, milleks

piisab ühest tuletikust ja
süütajast. Selleks piisab ühest

valest, kui see kulutulena
edasi liigub, isegi kui see pole
üldse tõde.

Tahan rõhutada, et rahva-

hulk ja ärkamine ei käi alati

käsikäes. Vahel tundmatu

pastor väikese rahvahulgaga
on samaväärne megakogu-
dusega, kes oma suure rahva-

hulga ja reklaamimasina-

värgiga tõmbab kaasa suuri

masse maailma kuulsate jut-
lustajate baasil. Väikekogu-
duses toimub Jumala Vaimu
imesid suhteliselt sama

sagedusega ilma kvaliteedi

erinevuseta. Kindlale alusele

rajatud misjonitöö kaugetes
piirkondades sügaval džunglis
võib olla samal viisil ärkamis-

kogemus kui suur megaüri-
tus.

Teine tähtsam asjaolu, mida

olen ikka rõhutanud, on jüng-
riks koolitamine. Kuigi sa

päästaksid vaid ühe inimese,
kuid kui see hing jääb kuni

elu lõpuni usklikuks, siis on

see parem sellest, kui sada

inimest tuleks usku, kuid kes
mõne aasta pärast pole enam

usus. Me ei pea vaatama

koguduse kasvu numbritele.

Kirikud on kutsutud kuulu-
tama evangeeliumi võimali-

kult laialdaselt. Kui kogudus
on aktiivne ja täidab Jumala

sõna eesmärki, saab Püha

Vaim tegutseda, esile tuua

järgijaid ja siis ka koguduse
arvukus kasvab.

Kuid see tingimata ei

tähenda, et iga kogudusse
tuleva inimese südame

olukord saab muudetud. Olu-
line on just aga südame

muutus, nii et ilmneb igatsus
Jeesuse Kristuse järgi.
Pöördunust saab tõeline Jee-
suse järgija, kes hakkab

tegema Jeesuse tegusid ja kel-
les on toimunud nähtav

muutus.

Kui me kõik tõeliselt

teeksime seda, milleks Jeesus
on meid kutsunud, siis algaks
selles paigas ärkamine.
Inimesed näevad muudetud
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inimeses midagi erilist, et

temas elab Kristus, et ta on

Kristuse kuju. Nii nagu on

kirjutatud, et Kristus saaks

meis kuju, kui Jumal elab

meis.

Sellel ringreisil jagas oma

kogemust minu noor evange-
listist kaaslane, kes on 22

aastat vana. Ta on norrakas

ja läks koos kaaslastega
Hollandis koosolekule, kus

koosolekul teenis temale tut-

tav pastor. Pärast koosolekut

rääkis pastor minu kaaslasele,
et sellel õhtul seisis palvejär-
jekorra kõrval keegi inimene,
kes kaua aega jälgis teda

pingsalt. Siis ta mõtles, et mis

tal viga on, et teda nii jäl-
gitakse, kas tal pole näiteks

nägu värvine.

Lõpuks läks ta selle inimese
käest küsima, miks ta teda nii

vaatab ja miks on ta ärevil?
See mees vastas: „Ma ei

mõista seda, et kui ma vaatan

teie silmadesse, siis näen ma

kahte väikest Jeesust tervikli-

kuna teie mõlemas silmas. Ma

ei saa sellest aru ja olen

ehmunud.”

Pastor küsis, kas see on

midagi ilmutuse taolist. Mees

vastas, et ta ei tea midagi
ilmutusest, vaid et Jeesus on

nähtav tema silmades.

Kui pastor läks ööbimis-

kohta, siis jäi see teda vae-

vama. Ta palvetas ja ütles
Jumalale: „Seleta nüüd mulle,
mida see inimene rääkis? Kui-

das on võimalik, et Sa olid

nähtav minu mõlemas

silmas?” Jeesus vastus oli, et

see on lihtne: „Kuna ma elan

sinus, siis ma vaatasin aknast

välja.” Nii lihtne see ongi.
Inimeste arvukus ei määra

ärkamist. Oluline on, et

inimesed on tugevasti rajatud
Jeesus-kaljule, mitte et see on

üksnes hetkeline usuline
tunne. Sinu eesmärk on kas-

vatada jüngreid, kes järgivad
Kristust puhta südamega ja
kes täidavad Piibli sõna. Iga
inimene on Jumalale väärtus-

lik ja Jumal näeb meid meie

südame tasandil.

Kolmas valeuskumus on

see, et see mis kord oli tuline

ja nüüd jäänud leigeks, taas-

tatakse samal kujul. Arvame,
et ärkamine toob meid

samasugusesse olukorda, kus

me olime 20 aastat tagasi
usku tulles. Selle mõtteviisi

ohuks on see, et taotleme

seda, millised me olime, mitte

seda, keda Jumal soovib meid

olevat.

Usuelu on alati arengus.
Kui me vaatame kahetsedes

tagasi sellele, kuidas ma

kunagi julgesti evangeeliumi
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kuulutasin ja kui ma enam ei

saa midagi taolist teha, on oht

rajada oma usk vanadele

kogemustele ja püüdele kor-

rata sama. Selleski on oluline

toetuda Piiblile.

Filipi 3:13-14: „Vennad, ma

ei arva endast, et ma selle
olen kätte saanud, ühte aga
ma ütlen: Ma unustan kõik,
mis on taga, ja sirutun ees-
oleva poole, ma püüdlen siht-

märgi poole, Jumala üleva

kutsumise võiduhinna poole
Kristuses Jeesuses. ”

Igaüks on oma usuteekon-

nal arenev. Hoia Püha Vaim

enese sees tulisena. Sa oled

kindlasti omandanud tarkust

sinule lubatud elukogemuste
kaudu. Meie eesmärk on

areneda ja õppida ka
komistamistest.

Kui ma sain usklikuks, olin

nagu metsast tulnu ega tead-

nud midagi Piiblist. Siis ma

panin sõrme teatud koha

peale piiblis ja mõtlesin:

Jumal, mida sa tahad, tead-

mata, mida kõike sealt võib
tulla. Seal oli: „Mine kõike

maailma ja tervenda haigeid.”
Kuna mu südames oli tuli,

siis ma läksin tänavatele ja
küsisin inimeste käest, kas

ma võin nende eest palve-
tada? Või küsisin seda, kas ta

usub Jeesusesse? Ja vastus oli

alati: ei usu. Siis küsisin, kas

ma võin teda õnnistada. Kui
inimesed olid vaevatud näoga,
siis küsisin, kas tohin nende

eest palvetada, et nad terveks

saaksid.

Jumal oli nii armuline, et ta

isegi tervendas haigeid. Kuid
ma ei taha enam sellesse aega

tagasi pöörduda, kuna ma pol-
nud siis veel piisavalt kasva-

nud. Ma olin väga isekas,
kuigi minu teele tuli ka kuivi

perioode. Siis ma imestasin,
et miks ma midagi ei tunne.

Kus on Jumal?

Kuid Jumal lubas need

perioodid mulle kasvulavaks,
et otsiksin Jumalat, et ma ei

toetuks liialt emotsioonidele,
et võiksin kasvada sõnas ja
mõista, et Jumal on kohal ka

siis, kui me midagi ei tunne.

Kirjas filiplastele soovita-

takse unustada ära see, mis
on taga, ja sirutuda ettepoole
ehk suunduda võiduhinna

poole.
Ära mõista mind valesti, on

suurepärane tunda Püha

Vaimu puudutust ja näha

midagi taevalikku. Oleks

meeldiv omada kogu aeg tae-

valikke nägemusi, kui peain-
gel Miikael tuleks ja puudu-
taks, omades kogu varustust,
ja ütleks: „Anne, mul on sulle
Jumala sõna.”
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Kuid seda pole Issand mõel-

nud igapäevase kogemusena.
Kui ingel ilmuks kellelegi, on

küsimuse all alati tõsine

sõnum. Olen mõne korra elus

kogenud üleloomulikkust,
kuna siis olin teadlik, et

midagi tõsist on toimumas,
sest Jumal oli läkitanud oma

sõnumitooja. Pärast neid

kogemusi on mul olnud kindel

teadmine, tulgu mis tuleb,
Issand on minuga. Tunnus-
tähed on mõeldud pigem
mitteusklikele.

Näiteks Fidži saarel toovad

imed inimesi kogudusse. Ma
hindan polüneeslasi. Seal on

tore ülistus, niisugune hõljuv.
Seal inimesed ei hooli nii väga
käesolevast päevast, vaid mõt-

levad homsele. Samas on

hindud, keda on pool Fidži

saare elanikest, veidi raskem
rahvusrühm.

Kui ma esimest korda

sellele saarele läksin, siis ei

teadnud ma, milline mu ööbi-

miskoht on. Mõned Fidži tut-

tavad olid minu jaoks valmis

pannud ilusa toa hotellis ja
ma mõtlesin, kas mul on

piisavalt raha selle eest

maksta. Kohe kui ma olin
kohale jõudnud, helises tele-

fon ja seal oli juba esimene

klient. Kuna nad olid hotellis

tööl, said nad minu jaoks toa

tasuta. Hotelli administ-

ratsioon oli organiseerinud
mulle vastuvõtu.

Siis tuli hingehoidlikule
vestlusele fidži noor leedi, kes

puistas oma südant ja rääkis,
et oli mõne aasta eest usk-

likuks saanud, kuid tema elu
oli raske. Tema mees hülgas
tema, kuna fidžilased elavad

suguvõsa kaupa. Kui see noor

leedi läheb suguvõsa täht-

sündmustele, siis kogu sugu-

võsa keerab talle selja ega
suhtle temaga. Keegi ei tohi

temaga rääkida, kuna ta on

hüljanud hindu usu.

Siis see noor leedi rääkis, et

tema pojal on probleem. Poeg
on kokk ega saa kuskilt tööd

ja ta küsis, kas ta tohib tuua

oma poja sinna, et Jumal

võiks talle tööd anda. Palve-
tasime ja siis ta tõi oma poisi
kohale. Poeg polnud usklik ja
oli väga skeptiline.

Küsisin pojalt: „Kas usud,
et Jumal võib anda sulle töö

ja kas sa tahad siis olla usklik,
kui Jumal annab sulle töö?”

Jumal on imesid tegev Jumal.
Ta kannab hoolt meie

majandusasjade eest. Poiss

noogutas ja ma palvetasin.
Järgmisel päeval tuli ema ja

ütles: poeg saigi töökoha.

Ema tõi poisi kaasa ja ma pal-
vetasin tema eest.
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Järgmisel päeval tõi see

poeg oma õe, kes ei olnud
usus. Tema õde oli tõsiselt

haige. Kui ma palvetasin, sai

õde terveks.

Järgmisele koosolekule tõi
ta oma venna. Ta ütles, et see

on üks raske juhtum, kuna ta

on nõid, kes on tuntud kogu
saarel. Nägin istumas ühte

sünge ilmega meest saali

tagaosas. Pidasin äratusjut-
luse, pärast mida see vend

juhatati ette ja siis Püha Vaim

tuli ja andis selle nõia jaoks
õiged sõnad.

Seejärel see mees puhkes
nutma ja ma küsisin, kas ta

tahaks järgida Jeesust

Kristust. Ütlesin, et ta ei

kaota sellega midagi. Ta nut-

tis rohke silmaveega ja ütles,
et midagi toimub tema

südames. Kui ma palvetasin,
siis ta ütles, et ta võtab Jee-

suse vastu. Samas midagi väl-

jus temast ja ta vabanes nõi-

dumisest täielikult.

See oli üks kummalisemaid

protsesse, mis sai alguse ühe

inimene uskumisest ja tema

pojale palvevastuse saamisest.

Selles suguvõsas tekkis ahel-

reaktsioon, sest kogu sugu-

võsa oli teda jälginud. Need ei

pea alati olema tervenemised,
vaid see võib alata väikestest

asjadest. Kui ta julges teha

ususammu, siis tema sugu-
võsas midagi lahenes.

Ka see on ärkamine, mis ei

toimu koguduses, vaid sugu-
võsas. Inimesed kuulsid räägi-
tavat sellest, et seal juhtub
selliseid asju, mille peale
keegi teine ütles: mul on ka
selline mure. Ja Jumal oli

ustav, kuna ta soovis jõuda
fidžilaste südamesse. Mulle

meeldivad need hindu

inimesed, nad on huvitavad.

Ärkamised võivad olla mit-

mesugused ja sinu palve on

kuuldud ka Soome pärast.
Meil on olnud siin väikesi

võitlusi Vene piiri pärast ja
valitsuse jäärapäisuse tõttu,
kuid usun, et asjad on Soomes

kontrolli all.

Kuigi sa ei näe veel, mis

hakkab juhtuma, on õhuvallas

nähtamatu eesriide taga
midagi toimumas ja sina jätka
seda palvet, mille Issand on

sulle andnud. Palve ärgu olgu
midagi umbmäärast, nii et ma

loodan, et keegi terveks saaks

ja et meie kogudus ikka kas-

vaks, vaid et palve lähtuks
Jumala poole kogu südamest.

Me vajame elavaid kogu-
dusi, mitte neid, kellele on

pidevalt vaja teha kunstlikku

hingamist. Issand on imeline.

Usk ei saa olla pidev
elustamine, nii et me jätku-
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valt teeme kunstlikku hin-

gamist, et nad ikka jaksaksid
edasi elada.

Ülistus omab suurt jõudu.
Vaenlane ei talu ülistust. Ka

ise oleme kogenud elustamist
kuivas kõrbes, kui esimene

tulelõõm hakkab meis vai-

buma. Arvame, et oleme veel

tulised, kuid seal toimub üks-
nes hõõgumine. Isegi kaamel

kannab vett küürus, kuid kui

see ei käi vahetevahel allikal,
siis tema veevaru lõpeb.

Õpime käima Püha Vaimu

lättel ja hoidma Püha Vaimu

enese sees, sest sa kunagi ei

tea, millal sa seda vajad. Ole

siis nagu veesäilitusanum.

Võid jääda märkamatult

kuivale elukiiruses, mis kan-
nab sind elutormidesse. Ka

tööpinged kuivatavad vee-

varusid.

Osaledes Austraalia ran-

niku ärkamises, hakkasin

tajuma, mida tähendab

uuendus, kui igal koosolekul

inimesed süttisid põlema. Nad
ei kuulunud sellesse kogu-
dusse, kuid nad tulid ja viisid
tule oma kogudusse. See levis

ümbruskonnas, kuna uskli-

kud käisid koosolekul uue-

nemas.

Tõsi on, et ka see väike

kogudus kasvas, mis oli nagu

allikas, kuhu inimesed tulid

täitma oma veevarusid nagu

kaamel, ja viisid siis seda
leeki edasi. Seal oli nii janu-
seid inimesi Jumala järgi, et

nad tulid isegi kolme tunni

teekonna kauguselt.
Mina jätkasin sellist tee-

nistust ja ärkamise allikas oli
neis koosolekutes avatud.

Küsisin ühelt abielupaarilt,
kes jõudis koosolekule veidi

hiljem: „Kust te pärit olete.”

Nad vastasid: „Me tulime

viie tunni tee kauguselt.”
Küsisin: „Kas te jääte siia

ööbima?”

„Ei, me läheme tagasi.”
See on vaimulik nälg. Viis

tundi autoga sõita on üsna

pikk maa. Tänu Jumalale, et

leidub selliseid näljaseid
inimesi. Hoidke Vaimu leek

põlevana, siis olete veeallikal.

Puuduta, Issand, meie

maad vägeva leegiga, nii et

süttiks põlema vaimulik tuli,
nii nagu see on olnud vana aja
ärkamistes. Seda ma palun ja
seda ma ootan.

Ära kritiseeri teisi siis, kui

sinus Vaim ei leegitse. Palveta

ja püüa täituda Jumala Püha

Vaimuga, sest see on sinu vesi

ja sinu allikas. Kiidetud olgu
Issand, kes süütab meid

põlema.
Sa ei pea ootama mega-

jutlustajaid. Püha Vaim asub
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val ja öösel, et sa peaksid
hoolsasti kõike, mis sinna on

kirjutatud, sest siis õnnestub

su teekond ja siis on sul kor-

daminek!”

sinu südames ja teeb tööd

sinus. Palu Püha Vaimu sind
täita nii, et oled palve tulema-

terjaliks, mis hoiab sind

elavana, nii et sa enneaegselt
ei oleks ühe jalaga hauas.

Joosua 1:8: „Ärgu lahkugu
see Seaduse raamat sinu

suust, vaid mõtle sellele päe-

Ainult Jumal saab anda

meile andeid, mida meil ei ole.
Ära kunagi vaata teiste ande

ega mõtle: "Oleks mul ka see!

Oskaks ma ka seda teha!"

Kui sa ei saa, siis ei saa.

Uuri, mida sa oskad teha ja
hakka seda tegema. Õpi, kui-

das olla rahulolev. Kui oled

väga pikka kasvu ja tahaksid

olla lühem, siis õpi armas-

tama pikk olemist – näed

asju, mida teised ei näe. Kui
sulle ei meeldi, et oled hästi

lühike ja tahaksid pigem pikk
olla, siis mõtle Sakkeuse

peale. Tema ronis puude otsa,
et näha seda, mida ta tahtis

näha. On ju nii?

Eelmise nädala kon-

verentsil ütlesin, et kui sulle
oma kintsud ei meeldi, siis on

sul aeg nendega rahu sõlmida.
Sul on see, mis sul on.

Aamen? Kui nendest lahti

tahad saada, siis tee trenni ja
söö vähem. Kui see ei aita, siis

õpi neid armastama. Võta

need omaks või mõtle, kuidas

neid riietega peita või ma ka

ei tea... Aga ära selle pärast
kogu aeg stressis ole. Aamen?

Õpi olema rahul.

Mis põhjustab teile rahul-

olematust?

"Tahaksin suuremat maja."
Kui saad suurema maja, siis

leiad, et seda on liiga raske

koristada. Siis tahad, et saak-

sid koristaja palgata. Siis pal-
kad koristaja, aga sulle ei

meeldi, kuidas ta koristab.

Kas pole nii?

Ärge mõelge, et see teema

pole teie jaoks. On küll! On
siin keegi, kes on rahulole-

matusest väsinud? Siis

peaksid õppima ütlema: "Kui

saan oma tahtmise, olen
õnnelik. Kui ei saa, olen ka

Anne Miettinen

Olen rahul
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õnnelik. Ma ei lase mingil
olukorral oma tuju dikteerida!
Minu eesmärk on olla rahul ja
emotsionaalselt stabiilne!"

Kui sa veel sealmaal ei ole,
julgustan sind laskma

Jumalal selle kallal töötada

seni, kuni sa sinna jõuad.
Elus tuleb alati ette

olukordi, mida me ise kohe
lahendada ei saa. Inimesed on

igal pool – iial ei tea, mida nad

järgmisena teevad. Iial ei tea,
mida nad sulle ütlevad ja sa ei

tohiks olla seisundis, kus
annad olukordadele või

inimestele kontrolli oma

rõõmu üle.

Pead õppima olema

rahulolus ja emotsionaalselt

stabiilne; uskuma, et Jumalal
on kõik kontrolli all ning et

Tal on plaan sinu elu jaoks.
Kui säilitad hea suhtumise

pärast seda, kui sul midagi
saamata jääb, üllatab Jumal

sind millegi nii hämmas-

tavaga, et sul on isegi hea

meel, et sa ei saanud seda,
mida algul tahtsid.

Me peame õppima, kuidas
olla stabiilsed. Öelge: "Olen

rahulolev... ja emotsionaalselt

stabiilne." Kas pole tore?

Rahul ja emotsionaalselt

stabiilne.

"Joyce, ma ei saa midagi
parata, kuid ma ärritun."

Jeesus ütles, et saame

parata. Me ei saa millestki

üle, kui pidevalt vabandusi

leiame. Freud tegi paar
avastust ja osa neist vastas

tõele. Tal ei olnud ilmselt

täielikult õiget vastust. Ta
hakkas õpetama, et inimeste

probleemid ja nende halvad

teod tulenesid sellest, mida

nad lapsepõlves olid kogenud.
Sageli peab see paika.

Kuid ta õpetas ka seda, et

inimesed ei saa sinna midagi
parata. See on see, mis ei
vasta tõele. Mul oli aastaid

halb käitumine. Süüdistasin
selles oma isa, kes mind lapse-
põlves kuritarvitas. Lapsena
olin vihane, kibestunud ja sol-

vunud. Mul oli meestesse halb

suhtumine. Keegi ei tohtinud

mulle öelda, mida teha. Ja kui

Jumal selle minus esile tõi,
siis vastasin: "Mind koheldi

nii halvasti. Kedagi ei tohiks
nii kohelda."

Jumal ütles: "Jah, tõesti ja
kedagi ei tohiks nii kohelda.

Kuid fakt on see, et mina

tahan sind muuta ja sind ter-

veks teha.” Nii ei saa see

enam olla su vabandus. See

on põhjus, miks oled selline

nagu sa oled, aga ära kasuta

seda ettekäändena selliseks

jääda. Kas kuulete mind?

Võib-olla olid su vanemad
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vägivaldsed. Võib-olla koht-

lesid nad su õde-venda sinust
teisiti. Võib-olla pidid su

vanemad sinust mingil põh-
jusel loobuma ja see on olnud

suureks probleemiks su elus.

Jumal ei andnud sind

kunagi ära. Ta hoidis sind

kogu selle ajaja Tal on suure-

pärane plaan su elu jaoks! Sa
saad hakata teisiti mõtlema ja
sul võib olla suurepäraselt
hea elu. Ütlen seda tihti ja
ütlen seda ka täna siin: minu

elu algus polnud just hea,
kuid otsustan selle hästi

lõpule viia! Ja sina saad teha

täpselt sama!

Johannese 14:27 ütleb Jee-

sus: "Rahu ma jätan teile;
mina ei anna teile nõnda

nagu maailm annab. Iseenda

erilist rahu ma annan teile.

Teie süda ärgu ehmugu ega

mingu araks!"

Vaadake, mida laiendatud

tõlge ütleb: "Ärge laske end
rahutuks muutuda ja ärge
lubage endal olla kartlik, hei-

tunud, arglik või muutlik."

Niisiis pole mõtet öelda:

"Ma ei saa sinna midagi
parata, kui ma ärritun." Võid

selle asemel öelda: "Ma ei
kavatse nii elada!" Järgmine
kord, kui tunned, et hakkad
ärrituma...

Kui paljud teist tunnevad

ära, et hakkate ärrituma

enne, kui endast täiesti välja
lähete? Hea aeg selle pea-

tamiseks on kohe selle puhke-
mise algul. Kohe siis, kui tun-

ned seda... olgu siis tegu tun-

nete madalseisu langemise või

pulbitsema hakkava vihaga.
Aeg selle peatamiseks on kohe

alguses. See on hetk, mil

peaksid seisatama ning
ütlema...

Kui oled koos kellegagi, kes

seda ei mõistaks, siis ütle seda

oma südames või peas. Kui
oled üksi ja saad kõva häälega
öelda, ütle: "Ma olen rahul-
olev ja emotsionaalselt

stabiilne!"

Võite naerda, kuid olen ise

niimoodi teinud. See on pii-
bellik ja see toimib sinu elus!

Siis sa ei ütle enam: "Ma ei
saa midagi parata! Ärritun

kergelt!"
Ma ärritusin ja siis

kahetsesin ning tundsin end

väga halvasti. Ehk olete

mõnda neist lugudest ennegi
kuulnud, kuid need on ühed

parimatest. Kui oma laste

peale vihastasin, siis lärmasin

ja karjusin. Tegelikult olin

sisemuses vihane inimene.

Kui sinus on viha, millega
sa tegelenud pole; kui sul on

allasurutud viha, mida mine-

viku asjaolud on tekitanud,

20



siis elad sa seda kellegi peal
välja. Tavaliselt on selleks

keegi, kes selles süüdi pole. Ei

ole õiglane kedagi teist selle

eest maksma panna.

Nii et ma karjusin laste

peale: siis aga tundsin end

halvasti: "Oh Jumal, mis mul

viga on? Ma lihtsalt ei saa

sinna midagi parata! Kaotan
enesevalitsuse ega saa sinna

midagi parata!"
Siis aga nägin vaimusilmas,

et meie pastor tuli välisuksele

ja helistas uksekella. Ja

Jumal ütles: "Kui tema

tuleks, siis saaksid sa küll

parata! Kutsuksid ennast

umbes kahe sekundiga kor-

rale!"

Võinuksin olla suures rae-

vuhoos, aga kui pastor oleks

uksekella helistanud, oleksin

ma öelnud: "Tere, pastor! Kii-

tus Jumalale! Astu edasi! Lap-
sed seal mängivad ilusti. Kas

saan sulle jääteed pakkuda?"
Tänu süütundele, mis mind

selle läbi tabas, teadsin ma, et

Jumal kõneles minuga läbi

selle nägemuse. Ta käskis mul

oma ettekäänetest lahti öelda,
sest me suudame küll end
kontrolli all hoida, kui väga
tahame!

Ütlen sama teile: me saame

end küll kontrolli all hoida,
kui vaid tahame! Kui oled kel-

legi seltskonnas, kellele mul-

jet avaldada tahad, ei käitu sa

nii nagu inimestega, kellele sa

ei taha muljet avaldada!

Ja kelle peal me end välja
elame? Inimeste peal, kes
meid kõige rohkem armas-

tavad; kes on meile pikemaks
ajaks pühendunud ning ei saa

meie juurest minema kõn-
dida. Tõsijutt, kas pole?

Peate hakkama ütlema:
"Olen rahul ja emotsionaalselt

stabiilne. Ma ei suvatse elada

nagu hullumeelne – tuju on

kord hea, kord halb. Olen
rahulolev ja stabiilne, et

Jumal, inimesed ja ma ise

saaksin end usaldada."

Ma ei taha, et mu

emotsioonid mind kontrol-

liksid, sest see teeb mu elu

õnnetuks. Kas see tundub hea

mõte olevat? Öelge kõik: "Ma

suudan seda!" – "Ma suudan
seda!"

Kõige õnnetum viis

elamiseks on olla oma

emotsioonide meelevallas.

Emotsioonid ei ole patt, kuid

nende järgi elada on

traagiline. Ainuüksi tunde

põhjal pole vaja veel tegut-
seda. Piibel ütleb: "Kui

vihastute, siis ärge tehke

pattu. Ärgu päike loojugu teie

vihastumise üle!"

Kui vihastute, maandage
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see õigel viisil. Kohe, kui tun-

nete viha, peaksite hakkama
Jumalalt abi paluma. "Aita

mind, et ma end tolaks ei

teeks! Olen rahulolev ja
emotsionaalselt stabiilne."

Ja ausalt, te võite mu üle ju
naerda, kuid te hakkate maha
rahunema. Isegi siis, kui

peate ütlema seda 25 korda
või rohkemgi.

Küsid: "Joyce, kas see kõik
on ikka piibellik?"

Jah! Kui tahad elus rahul-

olev olla, siis ära mõtle sellele,
mida sul pole, kuid mida sa

tahaksid. Mõtle sellele, mis

sul on ja mille üle peaksid
olema tänulik. See aitab sul

kiiresti rahulolu saavutada.
Mõtle väikestele asjadele,
mille üle tänulik olla. Mõtle

sellele, mida inimesed sinu

heaks teevad ja mitte sellele,

mida nad ei tee.

Kui sulle su töö ei meeldi,
ole tänulik, et sul üldse on

tööd. Kui sa seda ei taha, soo-

vib seda keegi teine. Kui sulle

su abikaasa ei meeldi, siis
mõtle hästi järele, sest on

üksildasi naisi, kes ta arva-

tavasti endale võtaksid. Mõni

talub hea meelega rohkem,
kui sina arvad end taluvat

lihtsalt selle nimel, et oleks,
kellega koos õhtust süüa. Kas

pole?
Tee kindlaks, mis sind

kõige kergemini ärritab.

Mõista, et saatan otsib alati,
kuidas sind ärritada. Tee

otsus, et nüüdsest ärritad

sina teda, jäädes ise stabiil-

seks ja emotsionaalselt rahu-
likuks.

Kiri efeslastele on Piibli
kontekstis mõeldud mitte

ühele kogudusele, vaid laial-
daseks kasutamiseks ringkir-
jana. See kiri on võimas

ilmutus Jumala päästeplaa-
nist inimkonnale kogu maa-

ilmas. See on olnud üks mu

lemmikraamatutestPiiblis.

Kirja efeslastele kirjutas

apostel Paulus vanglas ilmselt
Roomas aastal 60 või veidi

hiljem. Lugedes seda raa-

matut, võid mõelda sellele,
kuidas see usumees on vang-
las seda raamatut kirjutades
esitanud inimkonnale suure

saladuse Jumala südamelt.
Vaatamata vanglas viibimisele

ei olnud ta enesesse tõmbu-

Joyce Meyer

Kirjast efeslastele
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nud, ta ei vaadanud olu-

kordadele ega muretsenud
enese pärast, vaid ta oli sise-

miselt nii vaba nagu üks

inimene Kristuses vaba olla

saab.

Lähtudes vabadusest, kuu-

lutab ta meile seda suurt

Jumala ilmutust. Ta ütleb, et

vii see kiri alates Efesosest

kõikjale maailmas, et ini-

mesed saaksid selle kaudu jul-
gustatud ja omaksid Jumala

vaatenurka oma elus; et nad

näeksid seda maailma nagu
Jumal ja saaksid Püha Vaimu

läbi ilmutuse Kristuse suur-

test saladustest ja rikkustest,
mis ei jäänud üksnes tae-

vasse, vaid need tulevad kirja
õpetuse kohaselt reaalselt iga-
ühe meie argiellu. Inimese elu

muutub peadpööritavalt, kui

ta kohtab Kristuse muutvat

väge.
Armas inimene, sinu vana

elu võib jääda maha täna. Sa
võid hüljata vana inimese,
riietuda uue inimesega ja jät-
kata elu, milles valitseb

Jumala rahu, pühadus ja õig-
lus. Jeesus tuli lunastama
meid patust, ostma enda

omaks ja tooma meid pime-
duse riigist kirkuse kuning-
riiki.

Efesos oli tolle aja linnadest

ilmselt suuruselt teine. Mõni

arvab, et see oli kas kolmas

või neljas, kuid meile piisab,
et see on olnud suurlinn,
milles on elanud ligikaudu
200 000 inimest ja mis on

olnud kaubateede keskus ning
sadamalinn ja kus on paikne-
nud palju rikkusi. Nimi

Efesos tähendab ihaldatavat

või igatsetavat. Kõik tahtsid

olla efeslased. Seal elati suur-

linlikus eluviisis.

Miks olid paganrahvad
sellest linnast nii vaimus-

tatud? Seal asus suur Arte-
mise tempel. Täna on sellest

templist säilinud üksnes üks
sammas. Kas keegi on käinud

seal vaatamas, kas see üks
sammas on ikka veel alles?

Või on käinud keegi ja püüd-
nud sedagi kummutada?

Efesoses oli suur Artemise

tempel, milles asus kumma-

lise välimusega suur ebaju-
mala kuju, jumalanna Diana,
keda kõik teenisid. Samuti
elas seal hõbesepp Demeet-

rios, kes oli avastanud hea

äri. Demeetrios koos oma

ametikaaslastega valmistasid

hõbedast templikoopiaid ja
müüsid neid.

Näiteks nii, et kui tahad

tulla koosolekule, pead enne

ostma selle koosolekuhoone
mudeli. Saad selle täna erilise

hinnaalandusega! Ja inimesed
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ostsid neid koopiaid palju.
Nad läksid templisse imet-
lema Artemise templi juma-
lannat Dianat. Pealegi arvati,
et see kuju pole käsitsi val-

mistatud, vaid langenud tae-

vast ime läbi. Selline oli elu
Efesoses: palju hoorust, palju
viinamägesid ja joomist, nii

nagu kulgeb ilmalik eluviis

linnas tavapäraselt.
Kuid vanglas ei vaata

Paulus Efesost inimlikul

viisil, nii nagu meie seda

näeme, vaid ta näeb seda
linna sellisena, kui sellesse

suundub evangeeliumi kaudu
Jumala vägi. Siis võib kõik

muutuda. Paulusel oli selli-
seid kogemusi. Ta oli käinud

esimesel, teisel ja kolmandal

misjonireisil.
Oma esimesel misjonireisil

oli ta viinud evangeeliumi
Efesosse. Kuna seal oli juba
Apollose kuulutuse läbi

pöördunuid, kes ei olnud veel
täitunud Püha Vaimuga, said

nad Püha Vaimu ja pürgisid
ikka sügavamale Jumala

saladustesse.

Teisel reisil õpetas ta

Efesose sünagoogides ja pidas
paar aastat piiblitunde
Türannose koolis. Oleksin

soovinud ise seal osaleda ja
kuulata Pauluse õpetust. Pal-

jud tulid kuulama Jumala

sõna. Piibel ütleb, et Jumala

sõna levis kogu Aasias, kuna
Paulus läks ja ohverdas oma

elu ning vaatamata vastupa-
nule täitis oma ülesande

kuulajaid õpetades.
Mis toimus Efesoses siis,

kui evangeelium tuli selle
suure pimeduse keskele?

Evangeelium on kui val-

guskepp, mis torgatakse
maopessa ja siis hakkab seal

pöörane sisin. Selle all ma

mõtlen, et kui Demeetrios sai

aru, et inimesed on pöördu-
nud elava Jumala poole ja
keegi ei osta enam nende eba-

jumalatempli kujusid ega

soovi enam tulla teenima seda
imelikku jumalannat – siis ta

kaotab kogu oma sissetuleku

ja tema äri hääbub.

Kas oled lugenud lugusid
evangeeliumi kuulutamise

mõjust, kuidas evangeelium
jõuab mingisse paika ja kõik

pubid suletakse, kuna ei jätku
enam kliente? Elud on

muutunud, inimesed on hülja-
nud vana eluviisi ja hakanud

teenima tõelist Jumalat tema

tahte kohaselt. Samal põh-
jusel tõstis Demeetrios tohutu

mässu. Sellest räägib Apost-
lite tegude 19. peatükk.

Mässu tõstmise tagajärjel
toimus linnas suur segadus ja
lärm. Seda kõike sellepärast,

24



et linnas oli kuulutatud:

„Kallis sõber, Jeesus on sur-

nud sinu eest. Jeesus on

kandnud sinu patud ristile, ta

on surnud sinu eest ja tõus-

nud ülesse ning sa võid

alustada uut elu. Jätke oma

maailmalikud himud ja
hakake järgima Jeesust.”

Jutlustamise tagajärjel
templikujude valmistajate äri

lõppes. Nad muutusid

närviliseks, sest nende sisse-

tulek kadus. Mis on inimesele

veel tähtsam rahast? Seda
soovitakse nii palju kui või-

malik ja mis tahes viisil. Pii-

bel ütleb, et rahaahnus on

kõige kurjade asjade juur.
Siis kogunes rahvas teat-

risse, mis ei olnud mingi väike
teater. See oli amfiteater,
kuhu mahtus kuni 25 000

inimest. Kas keegi on näinud

meeleavaldusi Lähis-Idas või

salvestusi sellest. Rahvahul-

gad möirgavad. Piiblis on

nimetatud seda rahvakogu,
kes kogunes teatris, „ekkle-
sia”, see on sama sõna, mida

kasutatakse ka koguduse
kohta.

Karjuti kellegi nime, loobiti

süüdistusi. Keegi neist õigesti
ei teadnud, miks nad olid

kogunenud.
Tänu Jumalale, et meie

ekklesia on teistsugune:

Jumal annab rahu tema

rahva kogunemistele. Me

teame, miks me siin oleme.

Nemad ei teadnud isegi seda,
miks nad olid kogunenud. Me

saame rahus kuulata Jumala

sõna, nemad ei kuulnud selles
kaoses isegi naabri häält.

Tollases ekklesias oli sega-
dus väljakannatamatu. Seal
esitati süüdistusi ja oldi

vihased eelkõige selle pärast,
et nende jumalatusesse oli

tunginud valgusvihk. Valgus
hakkas sisse murdma ja see

häiris kuradit.

Inimesed, kes teenivad

pigem hingevaenlast kui

elavat Jumalat, vihastavad

alati, kui Jumala sõna tõde

tuleb nende lähedale. Kurat ei

taha, et keegi pääseb lahti

valedest sidemetest. Ta tahab
endiselt pidada kõiki ahelates.

Ometi ei pidanud Paulus ja
Apollos tegema muud, kui

tooma sõna valgust, see on

Jumala tõde. Jumal sõnas on

suur vägi. See on elav tõelisus

inimhingele, mis rahuldab

teda. See hakkas inimesi
vabastama. Need, kes vabane-

mist ei soovinud, läksid selle

peale endast välja.
See on Efesose olukord ja

need kogemused, mis Paulu-

sel olid Efesose koguduse kes-
kel. Mõelge sellele, kui julge
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Paulus oli. Kuigi teater mahu-

tas 25 000 inimest, ei tea me,
kui palju oli seal rahvast tege-
likult. Isegi kui seal olnuks

ainult 10 000 inimest, tahtis

Paulus minna selle rahva-

hulga juurde.
Õnneks suutsid sõbrad teda

vaigistada. Me ei tea, kas

temalt oleks võetud elu, kuid
Paulus ei kartnud pimedust,
mis seal võimutses. Ta oli val-

mis minema ja viima valguse
sõnumit pimedusse. Ta oli

sellise rahvahulga keskel ela-
nud.

Mõelge, milline võis olla elu

esimesel sajandil? Milline on

olnud ebajumalateenistus
kogu selles pimeduse mitme-

kesisuses, kui inimesed ei
tunne elavat Jumalat. Võime

kergesti unustada tollase
olukorra tänases Soomes, kus

elatakse postkristlikus mõtte-

viisis, millest ristiusk välja
tõugatakse.

Ometi elame veel nendes

mälestustes, mis Jumala sõna

Soomes on põhjustanud. See

vili on olnud väga kaunis,
toonud meile rahu ja edukust

ning seetõttu on kahekordselt

kohutav, kui õnnistuse allikas

tahetakse meie rahva seast

kõrvaldada, nii nagu teda

poleks olnudki.

Varsti võime olla samasu-

guses olukorras nagu Efesos:

täis pimedust, mitmesugust
segadust, ebajumalatee-
nistust. Kõik teised usundid

kõlbavad rohkem kui Jeesus

Kristus, kes on komistuskivi

ja pahanduskalju.
Ta on nurgakivi ja tipukivi.

Ilma temata ei ole midagi.
Temas ehitatakse üles kõik ja
temas hoitakse kõike koos. Ta

on ainus tee Jumala juurde.
Aamen.

Seepärast teeb tema nimi

närviliseks kõiki teisi peale
tema omade, kuna see on teisi

võimalusi välistav nimi. Tema

on ainus tee valguse riiki.

Tänu Jumalale. Kas pole hea,
et pole olemas palju teid, vaid

et on ainult üks tee?

Juba selles ajas võime seista

tema nime toel. Tunneme

teda, kes meid on loonud,
lunastanud, meie patud
lepitanud, kes on ainus tee

Jumala juurde, päästmisele ja
ausse, kuningriiki – tema

nimi on Jeesus Kristus, kes
on kuningate Kuningas ja
isandate Issand.

Seda Jeesust kuulutas

Paulus julgesti Efesose linnas,
Võiksime lugeda igast selle

kirja peatükist midagi, kuid
tähtsam on, et loeme seda iga-
üks isiklikult kodus ja õpime
sellest.
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Jumal on Jeesuses Kris-

tuses valinud sind ja mind. Ta
on valinud sind enne, kui sul

oli vähimatki võimalust valida

teda oma ellu. Jumal otsustas

juba igavikus valida meid

Kristuses Jeesuses.

Kui ma sain usklikuks,
rääkis Jumal võimsalt minu

vastu Johannese 15. peatüki
kaudu, milles öeldakse, et

mitte sina ei valinud mind,
vaid mina valisin sinu. See on

minu usu aluseks lootusetuse

hetkedel iseendaga. Ma tean,
et Jumal on mind valinud. Ta

ei olnud nii lootusetu meie

suhtes, kui meie enda suhtes

vahel oleme.

Jumal pole üldse lootusetu.

Tema on täis lootust Jeesuse

Kristuse kaudu igaühe meie

suhtes. Ta valis sind olema

püha ja laitmatu tema ees

armastuses. Mõtle inimesele

patuahelates, nii nagu mina

olin olnud enne seda, kui

pöördusin 23aastasena.

Jumala valgus tuleb sinu ja
minu ellu ja murrab läbi me

patuelust. Sa ei pea olema

enam patu ori, mille ori olid

siis, kui käisid oma himusid

rahuldades selle maailma viisi

järgi, vaimu järgi, kes seda

maailma mõjustab. Pole küsi-
mus selles, kas inimene on

hea või halb, vaid selles maa-

ilmas valitsevad pimeduse
vaimuväed, kes tahavad

haarata iga inimest ja ainus

vägi, mis on piisavalt suur

seismaks selle vastu, on Jee-

suse Kristuse ristitöö.

Seetõttu ei ole päästet
üheski teises nimes. Sind ei

ole kutsutud võitlema oma

jõuga, et võidelda pimeduse
vastu, vaid et riietuda

Kristusega ja kogu vaimuliku

sõjavarustusega, et sa võiksid

seista ja lõpetada võitjana.
Jeesus valis meid olema tema

ees pühad ja laitmatud. Ta on

meid lunastanud, st ostnud

meid enesele, puhastanud
meid verega; ta on avanud

sellise andeksandmise, mida

kusagil mujal ei leidu.

Armas sõber, armas vend.
Kas Jeesuse veri on rääkinud

sinu südamele õigeksmõistmi-
sest möödunud pattudest ja
süütunde lõppemisest, kui
oled tema vastu võtnud? Ta

on ostnud endale vana elu

romud, mis on nagu
romurallit sõitnud. Jeesus

vaatab sind oma armastavate

silmadega ja ütleb: „Mina
tahan osta sind endale ja ma

teen sinust teemandi.”

Sina oled kallihinnaline
Kristuses. Kui sa seda muidu

ei usu, siis vaata tema risti-
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tööle. Seal näeme tõelist

armastust selle poolt, kes oli
valmis ennast ohverdama, et

osta meid enesele.

Efeslaste 2. peatükk algab
põhjendusega, miks on vaja
meid lunastada. Meie seisund

Jumala palge ees ilma temata

on kõlbmatu. Pole teist või-

malust, kui lasta ennast osta

romuhunnikuna. Me vajame
üleloomuliku Jumala väge,
mis äratab meid meie üleastu-

miste ja pattude põhjustatud
surmast saama elavaks koos

Kristusega. Kes on seda imet

kogenud? Kiitus Jumalale!

Efeslaste kirja esimene pea-
tükk lõpeb sellega, et Paulus

on ilmselt põlvili – tegelikult
me ei tea, mis asendis ta pal-
vetab – kuid ta on pisarates,
mõeldes nendele sõnadele, et

me mõistaksime ülestõusmise

väge, mis meis on tegev. See-
sama vägi, mis äratas üles

Jeesuse surnuist, teeb ka sind

ja mind elavaks Kristuses. See

on sama vägi, mida ei takista-

nud ei surmavalu ega kaljud.
Sama Jumala vägi on tei-

nud elavaks ka meid. Sind on

pitseeritud Pühas Vaimus,
mis kinnitab, et sa oled

Jumala laps. Kui sa oled vastu

võtnud Püha Vaimu, tead sa,

kelle laps sa oled. Kuningate
kuningas on pitseerinud sind

Püha Vaimuga ja selle kinni-

tusega koos on sinu sees Püha

Vaim, kellele sa kuulud.

Teine peatükk kirjas
efeslastele räägib sellest, et

kõik see toimub lihtsalt
Jumala armust. Uhkele

inimesele ei meeldi kuulda, et

tal pole osa ega pärandit selle

saavutamisel, mida Jeesus

tegi. Jeesus armastas sind

suveräänselt, mitte sinu

teenete pärast ega sinu tege-
vuse pärast Jumala riigis;
mitte sellepärast, mida tegid
või tegemata jätsid, vaid selle

pärast, kes on tema ja mida
tema on teinud. Sellepärast
on ta meid päästnud armust.

Ka meie saame vastu võtta

tema armu. Issand, nõustun

sellega enese suhtes. Ristilt

voolav armastus ja rahu on

nii imeline, et see murrab

maha vaenu vaheseinad.

Kõige suurem vaenulikkus on

meil Jumala suhtes ja selles
mõttes tuli Jeesus kuulutama

rahu, et sinul oleks rahu

Jumalaga, nii et patu vahe-

sein meie ja Jumala vahel

murtakse maha Jeesuses
Kristuses ja sa koged tõelist

rahu Jumalaga.
See rahu küünib kõikide

inimsuheteni kõigi rahvaste
vahel ning pagan ja juut ei ole

enam vaenlased, vaid nad on
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üks Kristuses, nii nagu

õpetab kirja efeslastele teine

peatükk. Meid kõiki on lepita-
tud sama Päästja kaudu, teh-

tud üheks ihuks. Oleme üks

tempel Kristuses. Oleme üks

Kristuse ihu. Oleme Jumala
Vaimu asupaik üheskoos,
kuna Jumal on valanud rahu

meie vahele. Seda tuli tegema
Issand.

Kolmandat peatükki alus-

tab Paulus sellega, et ta nõt-

kutab põlved, kuna see

saladus on ilmutatud talle

vaimus, mis on olnud Jumala

südamel igavestest aegadest.
Kas sa tead, et Jumal ei mõel-

nud kogudust välja esimesel

sajandil hädaolukorras, vaid

see on olnud tema plaan algu-
sest saadik, et me oleme

pruut, kelle tema on valmista-

nud oma Pojale.

Kogudus on lähtunud

Jumala südamelt ja Jumala

jaoks austama teda ja näi-

tama sellele maailmale reaal-

selt teistsugust eluviisi. Kogu-
dus on Jumala alustatud ja
põrguväravad ei võida seda
ära ning tema ise ehitab

koguduse, selleks et tema

suured saladused saaksid

koguduse kaudu avalikuks
mitte ainult selles maailmas,
vaid kõigile pimeduse väge-
dele.

Sellel on tähendust, kui me

ülendame Kristuse nime ja
seisame tões, olles selles maa-

ilmas. Kui me ülistame Jee-

sust, siis ei jää see üksnes siia

maale, vaid see läheb tae-

vasse.

Aga ingel ütles talle: „Ära
karda, Sakarias, sest su anu-

mist on kuuldud ja su naine

Eliisabet toob sulle ilmale

poja, ja sa paned talle nimeks

Johannes” (Lk 1:13).
Siin räägitakse Johannese

vanematest. Johannesest sai
suur ärkamisjutlustaja. Nau-

din meenutust sellest, kuidas
Johannese vanemad olid juba
eakad inimesed ja ootamatult
saabus neile niisugune rõõ-

musõnum. Sakariasele öelda-

kse, et tema abikaasa sün-

nitab poja. Nad olid endale

poega palvetanud võibolla

juba aastakümneid.

Esa-Pekka Mattila

Palvevastused on tulemas
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Minule räägib see tekst

sellest, et vahel võivad palve-
vastused saabuda meie

arvates viivitusega, kuid need

tulevad, halleluuja. Ole selles

veendunud!

Johannese vanematel oli

selja taga aastakümneid valu-
list ootust, milles nad tõid

oma ootuse Issanda ette pal-
ves. Kindlasti olid nad juba
jõudnud mõelda: ei, ei tea...

Kuid ühel päeval tuli selgelt
Issanda sõna. Issanda ingel
ilmus ja teatas neile sõnumi

sellest, mis on tulemas. Aasta-

kümnete jooksul tehtud eest-

palvete peale öeldakse

ootamatult: Issand vastab ja
vastus on saabumas. Halle-

luuja!
Ütlen sinule, kes sa oled

oma elu jooksul pidanud
suurt palvevõitlust oma elu

vajaduste pärast. Keegi on

palvetanud perekonna eest ja
teine mitmete muude vaja-
duste pärast. Oled võibolla

juba kaotanud lootuse ja
arvad, et Jumal ei vastagi.

Mul on sulle häid uudiseid.

Halleluuja! Väga häid uudi-

seid. Palvevastused võivad

tulla viivitusega, kuid need

tulevad siiski. Mul on selline

tunne, et võin öelda sinule
nüüd: „Jumal ei ole hüljanud
sinu palvesoove. On olnud

üksnes võitlust vaimumaa-

ilmas. Kuid Jeesuse nimel
hakatakse avama sinu elus

täiesti uusi valdkondi. Selleks

võib kuluda aastaid, kuid

tänu Jumalale, et võin sulle

öelda täna: need palve-
vastused on tulemas.”

Ilmutuse raamatu 5. ja 8.

peatükis on tähelepanuväärne
kuvand kuldsetest kaussidest,
mis on täis pühade, see

tähendab Jumala rahva pal-
veid. Need kallatakse süm-

boolselt Issanda ette. See

tähendab, et siis saabub

vastamise aeg. Halleluuja! See
on suurepärane, kui Jumal

hakkab vastama.

Oled ehk öelnud, et kui vaid

mu abikaasa saaks päästetud.
See võib toimuda nüüd ja
väga varsti. Sinu abikaasa
võtab vastu Issanda. Siin on

keegi, kes on paljude valudega
tuttav, kes ütleb, et sa ei ole

palunud asjata.
Mäletan aastate tagant

ühte usklikku perekonda.
Perepojal oli teoksil äritege-
vus. Vahel tundus, et kõik
kukub läbi, kuid pereemal oli

palvevaim. Ta palvetas, palve-
tas ja palvetas. Ja siis äkki

kõik muutus. Hakkas tulema

kasumit.

Oled kogenud oma elus
raskeid kaotusi, kuid Jeesus
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ütleb: „Nüüd hakkab olukord

muutuma. Mina luban sul
tõusta uuesti ülestõusmise

väes. Ma ei jäta tööd sinuga
pooleli.”

Meenutan Moodyt, kes oli
tuntud evangelist 19. ja 20.

sajandil. Ta oli väga tugev
Issanda sõna kuulutaja. Ta oli

ka palvemees. Moodyl oli
kuus noorpõlve sõpra, kelle

eest ta hakkas palvetama.
Aastakümneid möödus ja
näis, et mehed üksnes vana-

nesid. Moody jutlustas ja pal-
jud hinged said päästetud.
Aga need kuus? Tundus, et

neid hoiavad kinni jämedad
ahelad.

Keegi küsis Moodylt: „Kas
sa ikka veel palvetad nende

sõprade eest?”

Moody vastas: „Jah, Issand

ei ole keelanud mind nende

eest palvetamast.” Ja ta jät-
kas.

Kujuta ette, et veidi enne,

kui Moody võeti taevakoju,
tuli neist kaks või kolm usule

– ja Moody matustel tulid üle-

jäänud. See nõudis pisut aega,

kuid Jumal, kuigi tõotuste

täitmine veidi viibis, oli ustav

ja vastas.

Ma ütlen sulle Jeesuse

nimel: „Haara uue jõuga
kinni palverelvastusest ja sa

näed, et Jumal murrab ikked.

Ta vastab alati, sest ta on

Issand.”

Palvetame kogedes Issanda

ligiolu. Tänu Issand, et

õnnistad iga lugejat praegu.
Sa tead, kellel on palvevõitlus
pooleli. Tänu Issand, et Sa

üksnes ei tea, vaid Sa vastad
oma imelises armus.

Sina, kes sa tahad hakata

uskuma just praegu ja tahad

anda oma elu Issandale, pal-
vetame nüüd selle pärast.
Tänu Sulle, Issand, et minu

armas sõber võib võtta Sind

vastu Issandana, armuand-

jana ja Päästjana. Tänu

Issand, et Sa puudutad ja
tänu, et keegi terveneb.

Sa tervened oma vaevadest,
sest seda teeb Issand, kellel

on meelevald ja vägi. Issand ei

jäta oma tööd pooleli. Issand

näeb paljusid, kes ootavad

tema käe puudutust ning ter-

venemist oma elus.

Palvevastused tulevad kind-

lasti õigel ajal. Kui sa oled

kogenud, et su elus ei ole

õnnistust, annab Issand sulle

sellise ime nagu Piiblis Iio-

bile: „Ja Issand pööras Iiobi

saatuse...” Sinu saatus

pööratakse õiges suunas.

Asko Tynjälä

31




	Hüüdja Hääl : Jumala sõna kuukiri no. 10 10.2018
	FRONT
	Cover page
	Title

	MAIN
	Kuidas minna lõpuaegadele vastu ilma hirmuta – II
	Ärkamise olemusest II
	Olen rahul
	Kirjast efeslastele
	Palvevastused on tulemas

	BACK
	Cover page


	Illustrations
	Untitled
	Untitled
	Untitled


